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Voorwoord 

 

 

De afgelopen weken begreep ik dat al aardig wat dorpsgenoten op vakantie zijn of al zijn geweest. 
Voor ons is het bij het uitkomen van dit juli-augustus nummer van ’t Else Blattien ook raak. Heerlijk 

op de fiets, met een tentje mee als overnachting.  Wij starten in Langres (Frankrijk), bij de bron van 

de Maas, met als doel deze bekende rivier volledig af te fietsen tot aan Hoek van Holland. 

Degene die nog op vakantie gaan wens ik een fijne tijd toe. 

 

 

Na een prachtige feestweek van onze Vesuvius mannen 

staat er de  komende maanden weer e.e.a.  te gebeuren.  

Wat te denken van het buurtenvolleybal toernooi, het 

stadsbezoek in juli én het dagje varen door de natuurclub 

ETNCC. 

 

 

 

Dan wil ik natuurlijk nog even stilstaan bij de cover foto van dit nummer. We hebben gekozen voor 

de oude boterkarnfabriek-kosterswoning aan de Hoofdweg, tegenover de kerk. 

Even wat uitleg bij de oude foto: 

Dit is eigenlijk een foto van een vergeten dorpscentrum van Elsloo. Vele voetstappen zijn er gezet 

en bedrijvigheid geweest. Door al die activiteiten ligt er een geschiedenis. Het tegenover de 

Nederlands Hervormde kerk staande woonhuis is een ietwat wonderlijk en tegelijk karakteristiek in 

1885 gebouwd huisje. Jarenlang werd de op de foto bouwvallige woning bewoond door het 

kosterspaar. 

Het was begin 1900 een boterfabriek van de Vereeniging Coöperatieve handkracht fabriek “Helpt 

Elkander”.  Vlak boven de drie lage de ramen aan de noordzijde was in vroegere tijden een kamer 

die jarenlang in de volksmondvloer het “opkamertje” werd genoemd en gebruikt als 

vergaderzaaltje, maar ook als ruimte voor de zondagschoolkinderen en jeugdclubs van de 

kerkgemeenschap. 

In  1985 werd de vloer uit dat opkamertje gehaald, de kelder gedicht en de ruimte voorzien van WC 

en verwarming om dienst te doen als Peuterspeelzaal “Pippeloentje”. 

Het achter de woning staande houten gebouw “ ‘t Eupen Huus” deed gedurende twintig jaar dienst 

als verenigingsgebouw en jongerencentrum. Het was eigendom van de kerkvoogdij van de 

Nederlands Hervormde Kerk.  

 

Namens de redactie wens ik jullie veel leesplezier, 

Dick 
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Opgeprikt !!! 

 

Hartelijk bedankt voor de vele blijken van medeleven na het overlijden van onze moeder, oma en 
oude oma  

Appie Oenema-Blauwbroek 
Fam. Oenema 

 
De activiteit schilderen en tekenen, op de laatste zaterdag van de maand, heeft een zomerstop en 

gaat weer beginnen op de laatste zaterdag van de oktober!!!!!!! 

 

Helaas heeft de Ouderensoos Elsloo zich opgeheven. Er zijn een aantal spellen, die een goede 
bestemming waard zijn. Het gaat om de onderstaande spellen: 
1.  Ganzenbord     
2.  Mens erger je niet    
3. Bingo   
4..Bloemenkwartet 
5..Schaakspel   
6. Damspel + molenspel 
7. Spellendoos met 5 spellen 
8. Dierenkwartet 
9. Sjoelbak  
10. Rummikub  
Wanneer u belangstelling heeft, neem dan contact op met Kees Koopstra. Tel. 0561 421090 

 

 

Wij gaan binnenkort verhuizen en hebben nog wat ter overname. 
 
- Een tafelmodel Inventum koelkast (3 jaar oud) 
   € 100,00 
- Een goed werkende droger, wel 17 jaar oud 
  maar niet intensief gebruikt 
  Het is een Miele Mistral plus A  € 75,00  
- Voor een liefhebber een zeer goed onderhouden 
  race fiets, Koga Myata type Gent's Racer € 75,00 

Reacties kunnen naar 0561 421833 

Maartje, Hugo 
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De praktijk is gesloten van 

zaterdag 6 augustus t/m zondag 28 augustus. 

 
Herhaalmedicatie graag bestellen vóór maandag 1 augustus. 

 
Waarneming: 

Op werkdagen van 8.00-17.00 uur:  

Huisartsenpraktijk Oldeberkoop, Wolvegasterweg 15, tel: 0516-451250. 

Buiten deze uren is de Dokterswacht Friesland bereikbaar.  

Tel: 0900-112 7 112. 
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Vesuvius club 

Elsloo, het was 

fantastisch! 
 

Alwin, Wiljan, Mark, 

Doeke, Patrick, Rick, 

Jesse, Daniël, Wouter, 
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Sil, Thom, Roy, Zeb, 

Mees, Mark, Marc, 

Jacob, Stefan, Tom, 

Arjen, Timo, Sven, 

Aron, Sander, Jordy, 

Arno en Jurgen, 

namens het hele dorp 
 

BEDANKT! 
 

 

Plaatselijk Belang Elsloo en Tronde wenst alle inwoners een 

fijne vakantie! 
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Aanvalsplan Isoleren Fryslân 

Eerste stap naar besparen en verduurzamen is isoleren 
  
Het isoleren van woningen en gebouwen moet sneller, aldus de Friese Energie Alliantie, het 
Energieteam Fryslân en provincie Fryslân. De partijen hebben de krachten gebundeld en gaan 
samen met gemeenten en woningcorporaties aan de slag om het tempo rondom isoleren te 
verhogen. Dit is de start van een intensieve samenwerking tussen o.a. overheid, woningcorpo-
raties, bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties. Ondersteunend hieraan komt er een 
Energiebank Fryslân voor mensen met een krappe beurs. 
 
“Door de huidige geopolitieke ontwikkelingen, de prijsstijgingen van energie, schaarste van mate-
rialen en tekort aan technisch personeel is het essentieel de vraag naar energie terug te dringen. 
Daarbij moeten we extra aandacht hebben voor de inwoners van Fryslân die minder te besteden 
hebben. Met de uitvoering van het Aanvalsplan Isoleren en de Energiebank Fryslân hopen we ver-
snelling te bewerkstelligen voor gebouweigenaren en huurders/bewoners,” aldus energiegedepu-
teerde Sietske Poepjes. 
  
Aanvalsplan Isoleren Fryslân 
Het doel van het aanvalsplan is om de inwoners van Fryslân op het gebied van isoleren te ontzor-
gen. Dit kan door een collectieve (keten)isolatie-aanpak voor huur- en koopwoningen met ener-
gielabel E, F en G te ontwikkelen. De aanpak wordt ontwikkeld aan de hand van verschillende 
regionale en lokale pilotprojecten. Het streven is dit najaar te starten met de eerste pilot. De 
ervaringen en resultaten van deze pilotprojecten worden uitgewerkt in het Aanvalsplan Isoleren 
Fryslân, dat aansluit bij het nationaal isolatieprogramma van het Ministerie van BZK. 
In lijn met het provinciale energieprogramma zal aansluiting gezocht worden bij het uitvoerings-
programma van de RES. Dit geldt voor zowel het bestendigen en het uitbreiden van het Energie-
team Fryslân, als de aanpak van energiearmoede en de uitwerking en het opstellen van 
het Aanvalsplan Isoleren Fryslân. 
 
Energiebank Fryslân 
In aanvulling op het Aanvalsplan Isoleren Fryslân en het Energieteam Fryslân wordt er een Ener-
giebank Fryslân opgericht. Vanuit de Energiebank worden mensen geholpen die te maken krijgen 
met energiearmoede. De hulp bestaat uit energiecoaching en het leveren van het benodigde om de 
besparing te realiseren. Ook begeleiding in het benutten van (bestaande) regelingen als ge-bouw 
gebonden financieringen voor verduurzaming van eigen woningen, witgoedregeling of de 
verzilverlening kan uitgevoerd worden door de Energiebank. 
  
Met het gezamenlijk aanbod van coaches en maatregelen ontzorgt de Energiebank inwoners, 
gemeenten, woningcorporaties en andere relevante partijen. Coaches kunnen daar waar nodig 
gemeentegrens overstijgend ingezet worden, financiële middelen kunnen gebundeld worden 
waardoor er meer slagkracht is. 

Informatie: e-mail: provincie@fryslan.frl. Tel.058-292 59 25 (Provinciehuis Fryslan) 
 
Op 8 juli 2022 is er een gratis Energiefestival van 14.00 tot 20.00 uur op de Boerestreek in 
Appelscha. INFO: www.efo2022.nl 
 

  

about:blank
about:blank
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Impressie van Vesuvius Tentfeest 
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Bijbehorende verslagen 

 op op de volgende pagina   

Vriendinnen treffen elkaar op het tentfeest. 

Wat een mooi feest………… 

Buurtenquizzzzz    
 

Feest = gezamenlijk snacken 
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 Buurtenquiz  
 
Eindelijk was het dan zover, na vier jaar weer Vesuvius tentfeest! Zoals gebruikelijk werd ook dit 
jaar afgetrapt met de buurtenquiz.  
Wij verzamelden ons bij Dennis en Nienke waar we werden onthaald met koffie, thee en koek. Toen 
de bestuursleden met de opdrachten terug kwamen gingen we natuurlijk zo snel mogelijk bekijken 
wat er allemaal verzameld en opgelost moest worden. 
 
De ene groep vloog op de fiets door het dorp, de andere groep sprong in de auto om van alles te 
verzamelen en er bleef een groep op de Hoofdweg bij de fam. Worst om raadsels op te lossen, 
vragen te beantwoorden en een bord te maken.  
 
Tja en dan de bonusronde….. De heren van de Vesuvius halen soms rare streken uit maar ja wie 
deed nu wat? Nou dat was iets waar wij als buurt niet helemaal uitkwamen! 
Het was een heel leuk begin van een fantastisch feestweekend dat zeer geslaagd is geweest! 
Alle lof voor de mannen van de Vesuvius. Top gedaan!!                                                                             

Wilmien de Boer Buurt Centrum 
 
 

Elser bingo spektakel 

Elser bingo spektakel, nou dat was het zeker! 
 
Van Plien en Bianca  die met hun bingo sprookje een gezellige  chaos creëerden tot 
valse bingo’s die vol overgave werden voldaan met uitzondering van degenen zonder stem van dat 
veel te gezellige tentfeest. 
 
Dubbele  bingo’s werden heel leuk opgelost door leuke wedstrijden spekjes eten en droge beschuit 
waar ik een heerlijke grote vaas vol spekjes heb gewonnen waarvan de bodem een dag later alweer 
te zien was. 
Ook heel erg leuk om te zien hoe de kinderen verkleed waren! Van een prachtige aardbei, 
prinsessen, zeemeerminnen tot Sint en Piet die zelfs kleine pepernootjes ronddeelden. 
De lekkerste van Elsloo mag natuurlijk niet ontbreken aan deze bingo en het was zeker geen 
verrassing dat Heleen er met de prijs vandoor ging! 
Ik wil nog heel graag zeggen Vesuvius bedankt!! 
Niet alleen voor deze leuke middag voor jong en oud, maar voor het hele weekend!  
 
Op naar het volgende tentfeest, 

Robin 
 
Naar het Vesuvius tentfeest in Elsloo 

De bewoners van Riemsoord in Appelscha hadden een uitnodiging ontvangen van de Vesuviusclub 
uit Elsloo om zaterdag middag 4 juni naar de feesttent te gaan in Elsloo. Er was een optreden van 
muziekvereniging Concordia en een optreden van Corry Konings en Marco de Hollander. Het was 
een geheel verzorgde middag inclusief vervoer. 
 
De animo binnen Riemsoord om naar de tent te gaan was groot.  Mensen waren enthousiast en 
hadden er zin in.  Natuurlijk is er ook begeleiding nodig maar dat was geen probleem. Personeel en 
vrijwilligers boden zich spontaan aan om mee te gaan voor hulp en begeleiding. Om 13.00 uur 
stapten we allemaal in de bus van Coulant en een klein clubje in de Taxi van Kort. Het genieten 
begon al in de bus. Mensen vonden het leuk het reisje naar Elsloo en wat men allemaal zag 
onderweg. Eenmaal aangekomen in Elsloo en iedereen een plekje gevonden had in de tent is het 
feest begonnen.  Wat hebben wij genoten met elkaar. Wij willen een aantal reacties graag met u 
delen. 
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Mw Bergsma: ik vond de organisatie super, ik heb een geweldige middag gehad. 
 
Mw Mesken: ik vond het prachtig dat aan ieder huis vlaggetjes hingen. Dat het hele dorp mee hielp 
ook met de bediening in de tent. Ik vond het mooi dat  de jeugd allemaal ook hielp en mee deed. 
 
Dhr van den Berg: Ik  zou willen dat dit vaker kon, dan kwam ik  weer. Ik vond het prachtig en heb 
genoten. Ik  bedank de mensen die dit hebben georganiseerd. Wel vond ik het jammer dat ik  Albert 
Bijlsma niet heb gezien en gesproken. Ik hoorde later dat Albert vlak voor mij  zat. 
 
Dhr de Vos: Ik vond het onbegrijpelijk dat dit ons overkwam, dat ik en alle bewoners van Riemsoord 
werden uitgenodigd voor het feest in Elsloo.  Ik heb mijn ogen uit gekeken. Wat een grote tent en er 
lag een mooie vloer in. Muziek was wel beetje hard maar het was keurig verzorgd en ik heb 
genoten. 
 
Mw Leertouwer: Ik vond het heel mooi, ik heb een protte genoten. De muziek was zo hard dat ik de 
gehoorapparaten uit gedaan heb. Maar ik vond het prachtig. 
 
Dhr Hofstra: Ik vond het prachtig, ik heb een mooie middag gehad. Ik vond het onbegrijpelijk dat wij 
hierbij mochten zijn. Sonja en Joke gingen met mij door de tent. Ik heb Corry nog op schoot gehad. 
Wij kregen drinken en een bitterbal. Ik ben verbaasd dat dit kan in zo’n klein dorpje. 
 
Mw Pijpker: ik vond het prachtig, wat jammer dat ik niet meer mee kon lopen in de polonaise want 
dat vind ik prachtig. 
 
Mw Brouwer; ik vond het mooi om even terug te zijn in mijn eigen dorppie. Het feest vond ik 
prachtig en ik vond het mooi om mijn vriendinnen weer te zien. 
 
Dhr Werkhoven: Ik heb echt genoten, eerlijk waar. Het was erg goed georganiseerd. 
In de week erna was het feest vaak het onderwerp van het gesprek tijdens de koffie. Ook hebben 
wij samen alle foto’s nog eens bekeken op de website van de Vesuvius club.   

Janet Veeningen namens Riemsoord Appelscha 

Riemsoord zegt: dankjewel Vesuviusclub. 

Van akker in Elsloo, via de molen in Makkinga naar de bakker in 

Oosterwolde 
 
Onze plaatsgenoot teler Karl Brouwer, die meer aan biodiversiteit wil doen, heeft op zijn bouw-land 
vier hectare tarwe ingezaaid (plusminus 1000 
kilo). Ondanks het weinige regenwater groeit de 
tarwe aardig door en staat het inmid-dels boven 
andere (on)kruiden die hun kop op-steken in het 
perceel. 
 
Het graan dat er straks afkomt wordt in septem-
ber/oktober gedorst en gemalen in molen De 
Weijert in Makkinga. Bij bakker Nijstad in 
Oosterwolde wordt het verwerkt in het “Weijers 
Eygen volkoren tarwebrood”. Een eerlijk product 
uit eigen streek, gerealiseerd in een straal van 
slechts tien kilometer. Bovendien een mooie sa-
menwerking tussen teler, molenaar en bakker, 
die met zijn drieën van het project “van akker 
naar bakker” , met extra aandacht voor 
biodiversiteit, een succes willen maken. 
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Voorwaarde is wel dat er voor 10% aan landschapsherstel plaatsvindt middels het aanleggen van 
poelen, houtwallen, kruidenrijke randen en een keverbank. De insecten aldaar worden in de pro-
jectfase gemonitord, waarbij natuurlijk gekeken wordt naar de toename en diversiteit van soorten. 
 
Tijdens de “kick-off  van het project, op de Nationale Molendag van 14 december 2022,  gaf de 
biodiversiteit-onderzoeker, projectbedenker en plaatsgenoot Dennis Worst, werkzaam bij 
Landschapbeheer Friesland en deelgenoot is in  het platform Biodivers Cultuurland Ooststelling-
werf, een toelichting op dit project. Toen werd er ook bij de molen in Makkinga een projectbord 
met informatie over het mooie initiatief onthuld. Biodivers Cultuurland Ooststellingwerf speelt een 
verbindende rol tussen de verschillende partijen, waarbij de lijnen kort zijn en biodiversiteit centraal 
zal staan. 
 
De nauwe samenwerking maakt het mogelijk om in te zetten op het versterken van een soortenrijk 
cultuurlandschap met vlinders, vogels en nieuwe landschapselementen. 
Er zijn nog geen kruidenstroken en landschapselementen aangelegd zoals een heg en een poel.  
Daarom is de akker op dit moment een goede nul-situatie voor onderzoeken. Men is  dan ook be-
gonnen met het monitoren van kevers, hommels, vlinders en vogels. In de kevervallen zijn enorm 
veel kevers aangetroffen. Het zijn veelvoorkomende kevers 
 
Logisch dat de aantallen hommels, vlinders en vogels nog tegenvielen. Daarvoor is het tarweveld 
nog veel te monotoon. Dat kan later in het seizoen nog veranderen. En volgend jaar zeker wanneer 
de eerste landschapselementen er staan. 
 
Nu wordt de nulmeting vastgelegd om vervolgens enkele jaren van registratie te inventariseren wat 
de impact is op het insecten-, vogel- en plantenleven. De landschapselementen, waaronder de 
houtwallen met rozenbottels en meidoorn, de poel en keverbank met kruizen en grassen begroei-
de verhoging met erlangs kale stroken moet de variatie in de bodembewonende keversoorten be-
vorderen. Dit is ondermeer gunstig voor diversiteit in de vogelpopulatie. Wordt vervolgt! 

 Hendrik Betten 
 

High Tea Elsloo 

Het is 12 juni 2022. Het gaat vast een (voor ons) 
leuke dag worden, denken we.Als (betrekkelijke) 
nieuwkomers in het dorp Elsloo hebben we ons 
voorgenomen om vooral deel te gaan nemen aan 
activiteiten in het dorp waardoor we nieuwe 
gezichten gaan zien, en kennis kunnen maken 
met wie en wat Elsloo nou eigenlijk is. 

Vandaag staat een High Tea op het programma, 
georganiseerd door Stichting Het Karkehuus. 
Alleen zo’n stichting al: geweldig als mensen het 
belangrijk vinden om, als de oorspronkelijke 
functie van de kerk niet meer actueel is, in en 
rond de kerk activiteiten te organiseren ten 
behoeve van behoud van het gebouw, en de 
sociale functie ervan. 

Wat zou het gaan worden ? 

Gelukkig is het droog die dag. Misschien iets te 
veel wind, maar het zonnetje schijnt en we 
fietsen op tijd naar de kerktuin, alwaar het plaats 
vindt. We worden ontvangen door een 
fantastisch aangeklede, zeer Engels uitziende 
“jonkvrouw”. Haar prachtige outfit schittert in de 
zon en wappert vrolijk in de wind. 
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Vooral haar rok trekt de aandacht. Een lange rok waar allemaal zakken in blijken te zitten. Enigszins 
geschokt hoor ik de gastvrouw zeggen: “welk om op deze feestelijke High Tea ! Alleen de dames 
mogen in mijn rokje graaien”. Als ik zie wat uit één van de zakken komt, begrijp ik het: de dames 
kregen allemaal een mooie embrace, een zijden lint met bloemetjes voor om hun pols. Ik voel me 
niet achtergesteld. 

Eenmaal in de tuin zagen we pas echt wat een werk de organisatie ervan heeft gemaakt. Allereerst 
de aankleding van de dames. Wat zien ze er prachtig uit. De totale kleerkast van welke 
toneelvereniging dan ook, is overhoop gehaald, zo lijkt het. Kostuums die zo uit een Bridgerton-
aflevering zouden kunnen komen. Hier wordt echt een Engelse sfeer neergezet! Ik onderdruk de 
neiging om iedereen in het Engels, met een “stiff upperlip” te begroeten. 

 

 

In het hart van de tuin staat een 
feestelijk, met bloemen-decoraties 
versierde tent over de High Tea-tafel, 
waarop een weldaad aan heerlijkheden, 
ons precies in de stemming brengt 
waarvoor we zijn gekomen. Zo’n 25-30 
dorpsgenoten vullen de tafels om de 
tent heen, wat een gezellig drukke 
aanblik geeft. Het servies dat op de 
tafels staat lijkt overigens (ook) uit een 
Engels kasteel gehaald. Bloemetjes, 
gouden randjes, Wedgewood-achtige 
modelletjes, prachtig in stijl. 

 

Ëén van de gastvrouwen verwelkomt ons nogmaals en geeft uitleg over wat we kunnen verwachten. 
Allereerst krijgen we een courgettesoep geserveerd in hoge glazen. Niet alleen sjiek om te zien, 
maar vooral heerlijk van smaak. 

Er worden potten thee rondgedeeld met smaken, getiteld “Liefde” en “Met de voeten op de bank”, 
theesoorten, aanbevolen door een lokale ondernemer: Puur Thee Atelier in Zandhuizen. Wat volgt 
is een culinaire weldaad, waarvoor we zelf in de benen moeten komen. Een buffet van hartige, en 
zoete lekkernijen, ook in die volgorde in twee gangen te 
gebruiken. 

Vrijwel allemaal zelf gemaakte producten, meet zeer veel 
liefde en aandacht bereid, dat zie je niet alleen, dat kun je 
proeven ook ! Na de twee gangen is er nog meer dan 
voldoende om nog een (of enkele) snoepronde(s) te lopen. 

Het kan niet op, de sfeer is vrolijk en gezellig, niet in de 
laatste plaats doordat de organiserende, British uitgedoste 
Ladies, de tafels blijven bezoeken en stimuleren vooral niets 
over te laten. 

Laat deze High Tea een primeur zijn geweest voor Elsloo, wij 
zijn van mening dat hier gerust een traditie van gemaakt mag 
worden ! 

                                                           

 Tekst:   Jos Zwart en Ineke Stronks  foto’s : Yvonne Aarts en Linda van den Berg 
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Zeer geslaagde opendag van Cruydt Hoeck aan de 

Abbendijk  

Altijd al willen weten wat ze doen, hoe 
ze het doen en waarom ze het doen op 
de kwekerij Cruydt-Hoeck aan de 
Abbendijk in Nijeberkoop, zaterdag 11 
juni tijdens de open dag op het bedrijf 
van wildebloemenzaden en inheemse 
planten kreeg men de kans. 
 
Op deze dag stonden en liepen overal 
medewerkers van het bedrijf die maar 
wat graag uitleg wilden geven op de 
vragen of de belangstellenden op het 
“kleurrijke” bedrijf rondleiden. De 
liefde voor plan-ten, bloemen en zaden 
stroomde als het ware zichtbaar door 
de aderen van de medewerkers, zoveel 
kennis, ambitie en enthousiasme werd 
er die dag aan de dag gelegd.  
 

Zo kregen de belangstellenden een fraai kijkje in de keuken en achter de schermen en werden de 
mooiste verborgen paradijsjes van het bedrijf ontdekt. 
De inmiddels steeds groter wordende Cruydt-Hoeck is normaal niet open voor bezoekers, maar nu 
was iedereen welkom op de jaarlijks terugkerende open dag. 
Het is een modern- en snelgroeiend bedrijf, dat in de herfst van 2010 op kleine schaal aan de 
Abbendijk begon, maar inmiddels met een dikke veertig werknemers op de loonlijst en  een slordige 
22 hectare grond in Nijeberkoop en Elsloo bezit. 
 
En van de gelegenheid om een bezoek te brengen maakten heel veel belangstellenden, liefhebbers 
en nieuwsgierigen gedurende de hele dag gebruik van om te zien wat voor moois aan de Abbendijk 
bloeit en groeit,   maar ook hoe het bedrijf zich in snel tempo ontwikkeld. Het boeiende aan Cruydt-
Hoeck is dat ze twee dingen binnen het bedrijf goed kunnen combineren, namelijk het werken met 
planten en vooral het verhaal vertellen over de biodiversiteit om zo een bijdrage te leveren aan de 
bewustwording. 
 
Wandelend langs  de grote bloemenweides, de planten opkweek, de ingezaaide proefvelden, 
teeltvelden of de inpak van zaden met zadenkluis dan wel de zadendrogerij- en schonerij en het 
werktuigenarsenaal werd een ware ontdekkingstocht. 
Gedurende de hele dag waren er rondleidingen, doorlopende demonstraties, rondleidingen, bijen- 
en vlindersafari’s ,kinderactiviteiten en het geheel werd omlijst met live muziek van Bollen &Co. 
Ook was er een gezellige infomarkt met een aaneenschakeling van verschillende stands met een 
groot arsenaal aan verscheidenheid waar men planten en zaden, boeken e.d. kon kopen, advies kon 
vragen over bloemenweides en men kennis kon maken met de samenwerkingspartners. 
 
Jasper en Jojanneke van Cruydt Hoeck kijken met een tevreden gevoel terug op deze opendag. “Het 
was lekker druk, goed beheersbaar en alles is in een goede harmonie verlopen” aldus Jasper 
Helmantel na afloop van deze zeer geslaagde open dag. “De bezoekers waren onder de indruk over 
hetgeen op ons bedrijf zoal afspeelt. We kregen buitengewoon veel complimenten toegeschoven. 
En we hebben veel bezoekers kunnen inspireren. De biodiversiteit staat onder druk en daar moet 
iedereen een steentje aan bijdragen. Als wij daar een rol in kunnen spelen zullen we het niet 
nalaten. Voor de toekomst hebben we  nog genoeg ambitie”, aldus Helmantel. 

          Hendrik Betten 
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Fietstocht  
Zondag 26 juni was het weer tijd voor de 
jaarlijkse fietstocht. Alhoewel ik al jaren in 
Elsloo woon had ik nog nooit mee gefietst. 
Bij de start was het al een gezellige boel. 
 
Herman Winters en Henk de Vries 
bemanden samen de startpost. Nu ben ik 
niet zo heel goed in kaartlezen dus bij de 
start was er al verwarring over de 
omschrijving vanuit t Anker rechtsaf, en 
welke rechtsaf dat dan was. Ik heb het 
daarna maar uit handen gegeven. Een 
ander voordeel is als je niet op de route hoeft te letten dat je dan meer kunt genieten van de 
omgeving. En die was prachtig.  
 

Via het Canadameer, kale duinen, richting Smilde. Daar stond 
de stempelpost. Had ik mij enorm verheugd op een echte 
stempel, zo’n stempel die je vroeger van de juf kreeg als je de 
rekensommen foutloos had gemaakt, helaas het was niet meer 
dan een krabbel. Maar volgens Anneke de Vries en Ina Winters 
die de stempelpost bemanden was dat echt heel ouderwets 
een stempel.  
We hadden geluk dat Marja Brouwer net de stempelpost van 
soep kwam voorzien. En door heel hongerig te kijken mochten 
we het restje opeten, het was heerlijk!! Met een geschonken 
appeltje van Harry van de Berg vervolgden we onze weg.  
 
Toen we langs de heks van Appelscha kwamen wilden we daar 
een tussenstop maken, helaas de heks was met vakantie. Ook 
zo’n plek waar ik nog nooit ben geweest. Richting Appelscha 

kwamen we langs de golfbaan. Tijd voor een drankje. 
 
Het terras zat vol met gezellige fietsers die allemaal meededen met de fietstocht. Het laatste stuk 
naar Elsloo was bekend terrein en we dachten dit wel zonder route af te kunnen. Dat konden we 
ook, alleen bleken we daardoor wel een stuk van de officiële route te hebben gemist. Dit werd 
meteen opgemerkt door andere mensen waarmee we op het terras hadden gezeten. Dat we hun 
niet hadden ingehaald en toch eerder aankwamen, tja leg dat maar eens uit.  
 
 

Ook het argument dat wij zonder ondersteuning 
fietsten werd niet geaccepteerd door twee mede 
fietsers die ook zonder ondersteuning mee reden.  
Gelukkig mochten we toch een medaille. En die 
hangt nu bij mij aan de kapstok, zodat ik er nog 
vaak even aan terug kan denken en kan 
nagenieten.  
 
Op de valreep nog een paar regenspetters, maar de 
meeste van de 83 deelnemers waren toen al weer 
binnen of zaten nog op het terras van ’t Anker na te 
genieten van de tocht.  
Organisatoren, dankjulliewel, tot de volgende keer! 
 

Bertha Middendorp 
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De Elser Vaderdagtoertocht. 

Zondag 19  juni 2022 
Na jarenlang de stukjes in het Else Blattien gelezen te hebben over de gezellige en geslaagde 
vaderdagtoertochten voor motoren met berijders uit Elsloo, begon het mij dit jaar dusdanig te 
kriebelen dat ik besloot mijn oude Honda ook maar eens onder het kleed vandaan te halen. 
  

Om 10 uur verzamelen bij de 
fam. de Boer ( Albert en 
Marion) in Elsloo had ik 
gelezen. Thuis met mijn 
jongens overleg gehad of zij 
mijn werk deze zondag konden 
overnemen. Spontaan als ze 
altijd zijn zeiden ze direct ja, 
met als deal dat ze dan ook 
geen kadootje hoefden te 
kopen voor vaderdag. Zo zijn 
ze dan ook wel weer. Afijn, 
klokslag 10 uur kwam ik met 
mijn oude Honda aanrijden . 
Alle motorrijders zaten al 
uitgebreid aan de koffie en 
thee met natuurlijk cake uit 
Marion haar oven. De heren en 
dames keken vreemd op toen 

ze mijn gezicht onder de helm vandaan zagen komen. Ze hadden  zeker niet verwacht dat er op Zuid 
16 nog iets onder het kleed stond. Ook zelf was ik enigszins verbaasd: ik dacht dat het een 
vaderdagtoerrit was met alleen maar mannen. Dat was niet het geval want er stonden ook nog 
stoere dames in pak klaar voor het avontuur. Bak koffie en een plak cake snel weggewerkt waarna 
Theo Oenema de leiding al heel snel op zich nam.   
 
We werden gesommeerd om onze motoren klaar te maken voor vertrek. De collega motorrijders 
hadden in tussentijd al snel mijn oude beestje geïnspecteerd en ik voelde zowaar een klein beetje 
druk of hij het wel zou doen.  Gelukkig sloeg hij in één keer aan zodat ik als rookie of the day ook 
mijn opwachting kon maken en ik mij maar vrij vooraan in de groep mengde. 
  
De eerste stop was bij de kerk in Elsloo. Ik 
dacht: worden we nog gezegend ook 
voordat we op pad gaan? Maar nee: Theo 
had al gezien dat een van zijn volgelingen 
er nog niet bij was. Stef had zijn blinkende 
machine niet aan de praat gekregen en 
moest jammer genoeg opgeven. Theo is 
hier onverbiddelijk in, begreep ik, want 
anders kwam zijn tijdschema in de war.  
We vervolgden onze weg richting Diever 
waarna we koers zetten naar Ruinerwold. 
Hier gingen wij onze eerste geplande stop 
maken. Rokerspauze werd gezegd maar ik 
heb niemand zien roken. Mettie kwam al 
heel snel naar mij toe en vroeg hoe het 
ging , etc. Maar toen kwam de aap uit de 
mouw: of ik wel een stukje wilde schrijven voor het Else Blattien . Argument van haar kant was dan 
ook dat ik als nieuwkomer mijn ervaring mooi op papier kon zetten. Ik had al heel snel door dat ik 
hier niet onder uit kon komen en zei: dat komt goed. 
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Na deze kleine pauze vervolgden wij onze weg richting Koekange en Zuidwolde waarnaar we 
aanstaken in Kerkenveld. Sowieso vind ik het Drentse landschap een prachtige omgeving om door 
te rijden met de motor. De mooie brinkdorpjes , de oude boerderijtjes – weer helemaal op nieuw 
opgetrokken - en het bosrijke landschap geven mij altijd een heerlijk gevoel: dat wij dit moois zo 
dichtbij huis hebben. In Kerkenveld  kregen we een prima bak koffie met dito appeltaart.  Hier 
gingen we lekker aan de klets over wat er allemaal speelde in Elsloo en omgeving. Ook werd mijn 
mening gevraagd omtrent de stikstofproblematiek, maar om eerlijk te wezen was ik tijdens deze 
mooie tocht tot dusver daar helemaal niet mee bezig geweest. Dat vond ik wel een lekker idee en 
wou ik ook maar zo laten. Het vertrouwen in mij en mijn motor was intussen door mijn collega’s 
helemaal op orde had ik door.  Zelfs Jan Wemer begon al te vertellen hoe betrouwbaar een Honda-
motor wel niet is. Met deze complimenten op zak vervolgden wij onze rit richting Elim en 
Westerbork waarna we aanstaken in Orvelte. Hier gingen we onze lunch houden.  Was weer dik 
voor elkaar wat we daar kregen te eten. Van mijn kant alle lof voor de organisatie die dit 
georganiseerd heeft. 
 

Vanuit Orvelte werd de weg vervolgd richting Wijster, Dwingeloo en Smilde om daarna binnendoor 
naar Appelscha te gaan. Daar pakten wij nog even een stukje autoweg mee zodat de snelle jongens 
het gas nog even los konden trekken. In Elsloo werden wij weer door Marion getrakteerd op haar 
heerlijke uienkoek. Hiermee sloten wij deze geslaagde zondag in stijl af met 170 km op de teller. 
 

Groeten, Harry van den Berg Foto’s Mettie Oenema 

       

Afwisselend repertoire van hardrockband in Elsloo 

“Het was hartstikke gezellig en wij waren dik tevreden”, aldus Cor Karsten van de hardrochband 
“SOTD”. Op uitnodiging van de uitbaters van restaurant ’t Anker trad de uit Elsloo afkomstige band 
afgelopen zaterdagavond in het restaurant gedeelte op. De toehoorders kregen een optreden met 
een afwisselend repertoire van de hardrockband voorgeschoteld. De bij het restaurant gedeelte 
getrokken “Klokkenkamer” vormde het podium voor deze band, die bestaat uit Eise en Jannie 
Dijkstra, Cor en Jurien Karsten en Sjonnie van der Ploeg. 
Door de jaren heen heeft de band met eigen muziek en tal van covers een breed repertoire voor de 
liefhebbers opgebouwd. Dat bracht de band “Spirit Of The Dark”(SOTD) deze avond met veel 
enthousiasme en muzikale inzet.   
                             Hendrik Betten 
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O.b.s. meester K.J. 
Dijkstraschool 

 

Sporen zoeken in het Drents Friese Wold – groep 1/2 
Vrijdag 10 juni zijn de kinderen van groep 1/2 op ontdekkingstocht 
geweest in het Nationaal Park Drents-Friese Wold. De ontdektocht 
bestond uit een wandeling in het bos met opdrachten. In alle opdrachten 
stond één thema centraal: op zoek naar sporen! Tijdens de tocht werden 
wij begeleid door een gids van Staatsbosbeheer. We kunnen terugkijken 
op een geslaagde ochtend.  
 
Sterke Yerke IV – groep 7/8 
De vlottenrace bij de Spokeplas leverde groep 7/8 een derde prijs op. De 
prijs was een tocht met de Sterke Yerke IV.  
De Sterke Yerke IV, is een spiksplinternieuw vlot dat gebouwd is in 2021.  
 
Donderdag 23 juni ging groep 7/8 op avontuur en onderzoek. Op de 
Sterke Yerke maakten de kinderen kennis met Pier de Plastic Jutter. Pier 
heeft een groot doel in zijn leven. Het aanpakken van plastic! Hij wil de 
plastic Soup een halt toe roepen.  
Verder deden de kinderen onderzoek naar (micro) plastic op het wad. De 
resultaten worden doorgestuurd naar de universiteit van Oxford.  
Het was een leerzame dag om nooit te vergeten.  
Musical  
Woensdag 6 juli is de afscheidsavond van groep 7/8. Zij voeren ’s avonds 
vanaf 19.30 uur de musical op. Naast genodigden van de kinderen zijn 
ook andere belangstellenden uit het dorp e.o. van harte welkom. U kunt 
zich opgeven via: mrkjdijkstraschool@comprix.nl  

 
   

 

  

mailto:mrkjdijkstraschool@comprix.nl
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                            Groep 8 

 

Mijn naam is Nick Tjassing volgend schooljaar ga ik naar de brugklas. 

Ik ga naar het stelling werf college in Oosterwolde daar heb ik veel zin in. 

Vorige week gingen wij op kamp naar borger dat was wel erg ver fietsen maar 

het was wel heel leuk. 

We zijn nu ook druk bezig met het oefenen van de musical. 

Dit was mijn verhaal 

 

Mijn naam is Wessel van den Berg na de zomervakantie ga ik na de brugklas 

dat lijkt me leuk alleen ga ik wel de klas en de school missen. 

Ik ga naar het Stelling werf college, omdat ik dan maar 8 kilometer hoef te 

fietsen. 

Vorige week gingen wij op kamp we gingen naar een camping we sliepen in 

tenten. 

Nu zijn we elke dag aan het oefenen voor de musical. 

Dit was mijn verhaal 

 

Hoi mijn naam is Mats Stoffers volgend jaar ga ik naar de brugklas. 

Ik ga naar terra assen omdat ik door wil de veehouderij in en graag boer wil 

worden maar momenteel word dat moeilijk maar blijf door zetten. 

Ik ga deze school erg missen ook al heb ik er maar een jaar op gezeten maar 

heb een leuk jaar gehad en veel gelachen maar er waren ook tijden dat het 

wat tegen zit maar dan had ik aardige vrienden die me dan hielpen en altijd 

leuk gehad en ik hoop hun nog vaak te zien. 
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Groep 8 

 

We gingen op kamp naar Borger en we hadden allemaal tenten maar Tobias, 

Jarno en ik hadden niet heel veel geluk we dreven bijna weg maar gelukkig 

een aardige man die ons hielp. 

En nu heel erg veel oefenen voor musical. 

Dit was mijn verhaal groetjes Mats 

 

 

Mijn naam is Maik Versteeg en ik ga naar de brugklas volgend jaar . 

Naar het stelling werf college in Oosterwolde dat is ongeveer 9km. 

We zijn 8 9 10 juni naar schoolkamp dat was 45 km naar borger . 

We hadden 7 tenten ik was samen met Nick en Mika  het was heel leuk . 

Het was een groot zwembad en heel gezellig bij het kampvuur. 

We zijn heel druk bezig met de musical daar zijn druk mee bezig. 

Dit was het verhaal groetjes Maik. 

 

 

Mijn naam is Jarno Goettsch ik ga volgend jaar naar de brugklas. in Wolvega 

terra dat is 23,4 km fietsen ik ga deze klas veel missen maar ik heb wel zin in 

om naar de brugklas te gaan. ik ga aan komende woensdag naar Wolvega 

kennismaking dag. Ik wil naar terra Wolvega omdat je ook veel met dieren 

bezig kan zijn ik wil later de boerderij van mijn vader graag overnemen. 

Dit was mijn verhaal Groetjes Jarno. 
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UITVAARTVERENIGING “ELSLOO” 

Lid van de federatie van Friese Uitvaartverenigingen 

zonder winstoogmerk 
 

Bij overlijden kan er contact worden opgenomen met de 

heer J. Wouda (dag en nacht bereikbaar): 

Tel. nrs: 0516-541968 / 06-52076037. 

 
Voor informatie over de vereniging: 

J. Prakken, Noord 13, 8424 PG in Elsloo.  

Tel. nr: 0561-421209.  

E-mail: uitvaartverenigingelsloo@kpnmail.nl 
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Secretariaat: Portingaweg 17, 8424  PD Elsloo. Tel. 0561-421679  e-mail: habe-tee@hetnet.nl    

Onlangs mocht het Historisch Archief Elsloo-Tronde van de onlangs opgedoekte ouderensoos een 
zeer beperkt deel van bescheiden in ontvangst nemen. Zo hoort het ook en de spullen worden in 
het archief opgeborgen. Maar bij navraag bleek dat er bijvoorbeeld door de jaren heen bij 
opvolging waarschijnlijk niet “het archief met al de bescheiden betreffende de ouderensoos” is 
doorgegeven. Dat is natuurlijk heel jammer! 

Het Historisch archief Elsloo-Tronde roept daarom de (oud)inwoners nogmaals op om toch eens te 
speuren in de thuis naar opgeslagen fotoboeken, oude notulenboeken, jaarverslagen, draaiboeken 
en dergelijke, die tot de Elsloo’se verenigingen en instanties behoren. Dat van de ouderensoos blijkt 
namelijk niet alleen te staan. Al meerdere keren blijkt dat zelfs in deze tijd, maar vooral ook in 
eerdere jaren het materiaal van penningmeester en secretaris bijvoorbeeld niet aan de 
desbetreffende opvolgers wordt(werd) doorgespeeld. Het gevolg is dat in de archieven van de 
desbetreffende verenigingen e.d. hiaten komen te zitten en incompleet zijn.  

Door nog eens goed te speuren in kasten en op zolder is er de mogelijkheid om de archieven 
completer te krijgen. Spullen kunnen worden afgegeven worden bij de secretaris van het archief, 
Portingaweg 17 in Elsloo. 

                                                      
Een veldnaam is de toponiem (naam) die een eigenaar aan een bepaald stuk land gaf om het te 
kunnen onderscheiden. Deze namen kwamen ook wel voor in registers van kavels die bijvoor-
beeld bij een boerderij horen.                                                                                                                                            
Degene, die veldnamen verzamelt, komt al gauw tot de ontdekking, dat het aantal verzamelde 
namen begint te lopen in de honderdtallen. Men heeft in het begin het gevoel veel werk te ver-
richten, dat totaal onbelangrijk is. Van welk belang kan het zijn of er sprake is van een Hooge Kamp, 
Akkerkamp, Boekweitkamp, Sakes maotien, enz? Maar het blijkt dat onderzoek van veld-namen van 
groot belang is voor taalkunde, praehistorie en godsdienstgeschiedenis. Het kost grote moeite de 
grenzen van naamkunde vast te leggen. 

Geduld is nodig bij het verzamelen van allerlei schijnbaar onbelangrijke namen, maar op de duur 
draagt dit werk vruchten af en komt er meer perspectief. Archiefmateriaal is wel erg belangrijk, 
maar grote reserves zijn nodig. Immers, aan een juiste uitspraak van de betrokken namen is alles 
gelegen en in oude geschriften werd hierop niet bijzonder gelet. In de loop van de tijd schijnen de 
benamingen steeds meer te zijn aangewend als aanduiding van bouw- of/en groenland, bosch-
grond, een wal of sloot, een stuk land en de oorspronkelijke betekenis zal zijn geweest. 

Aan straatnamen, weggetjes, waterlopen en kadestraal genoteerde veldnamen zijn er momenteel 
een dikke zeshonderd geregistreerd. 

Verkoopboekjes of kadasterkaarten of verkoopaktes zijn welkom bij het secretariaat. 

                Bestuur Historisch Archief 

 

mailto:habe-tee@hetnet.nl
https://nl.wikipedia.org/wiki/Toponiem
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             Vesuvius Tentfeest Elsloo 2022 

Na een tweetal coronajaren was het dan na vier jaar eindelijk weer zo ver, het Vesuvius Tentfeest 

Elsloo! Wij hebben hier onwijs naar uit gekeken en ons uiterste best gedaan om er weer 

traditiegetrouw een knalfeest van te maken. Volgens ons is dat zeer zeker gelukt!  

 

Met naast de feestavonden de buurtenquiz, ouderenmiddag en bingo was er elke dag vertier voor 

jong en oud. 

Via deze weg willen wij alle bezoekers, vrijwilligers en sponsoren hartelijk 

bedanken voor het mede mogelijk maken van dit fantastische weekend. Op 

naar de volgende editie in de zomer van 2024! 

 

Jesse Slager, namens de Vesuvius Club Elsloo. 
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Stichting Het Karkehuus  

Stichting het Karkehuus zet zich in om dorpskerk, klokkenstoel en begraafplaats 
voor het dorp Elsloo te behouden. In dit nummer van het Else Blattien houden 
wij u daarvan op de hoogte.  

 
-Terugblik High Tea op 12 juni.  
 
 Allereerst een woord van dank  aan de dames van onze eigen activiteiten commissie, voor de 
geslaagde middag. Verslag staat eerder in dit nr. Het volgende project waar de activiteiten 
commissie zich mee gaat houden is Kunstig Elsloo 2.0 in september 2022.  
 
-Overleg met bestuur begrafenisvereniging Elsloo 
 
Wist u dat Uitvaartvereniging Elsloo een van de grootste verenigingen is van 
ons dorp? Wellicht kent u de vereniging alleen maar van de maandelijkse 
advertentie in het Else Blattien. Van overleg met Uitvaartvereniging Elsloo was het na de oprichting 
van de Stichting Het Karkehuus, nog steeds niet gekomen. Op 25 april overlegden wij met voorzitter 
de Jan Prakken en bestuurslid Hetty Brouwer. De overige bestuursleden zijn op dit moment Harmke 
Worst, Tedje Brunia en Albert Bijlsma. Hieronder wat info over het o.i. geslaagde overleg.   
Begrafenisvereniging Elsloo is met ongeveer 200 leden één van de grootste verenigingen in ons 
dorp. Het lidmaatschap is persoonlijk en leden betalen daarvoor contributie. Wie vanaf zijn 
achttiende lid wordt krijgt na zijn overlijden een bedrag van 700,- euro uitgekeerd. Daarnaast kan 
de vereniging ook bij overlijdens zorgen voor een aantal andere voorzieningen.  
 
Dat je voor 700,- geen volledige uitvaart kan laten verzorgen snapt iedereen. Toch blijkt nog altijd 
de behoefte te bestaan om zich aan te sluiten bij een vereniging die je het gevoel geeft dat je er na 
het overlijden van een dierbare niet alleen voor staat. Bel voor vragen over Begrafenisvereniging 
Elsloo of het aanmelden als lid met Jan Prakken. Zijn telefoonnummer is 0561-421209.  
Tijdens ons overleg is ook het onderwerp ‘Lichtjesavond’ aan de orde geweest. Wij spraken af dat er  
dit jaar in november weer een lichtjesavond zal worden georganiseerd. De definitieve datum is nog 
niet bekend.  
 
-Verduurzaming monumenten  

 
Een gebouw dat je niet gebruikt hoef je ook niet te verduurzamen. 
Het was een opmerking die gemaakt werd tijdens de door de 
Gemeente Ooststellingwerf op 12 mei 2022 georganiseerde 
themabijeenkomst over het verduurzamen van monumenten. Maar 
is dat waar? Je bent geneigd het met de uitspraak eens te zijn, maar 
als je er wat langer over nadenkt ga je toch twijfelen. Verduurzamen 
is meer dan alleen maar het plaatsen van zonnepanelen of 
voorzetramen en een monument heeft meer functies dan wonen 
alleen. En wat is eigenlijk een monument? Monumenten vormen 
een herinnering aan het verleden en verdienen het om er zorgvuldig 
mee om te gaan.  En dat kost geld. Elsloo is toch ook trots op zijn 
kerk en klokkenstoel?  
 
Tijdens de themabijeenkomst in het Gemeentehuis vertelden een 
‘monumentenexpert’, een ‘verduurzamingservaringsdeskundige uit 
onze gemeente’ en iemand van Monumentenzorg Friesland  de 
toehoorders iets over het verduurzamen van hun monumenten. Alle 
eigenaren van een rijks- of  gemeentelijk monument in onze 

gemeente waren via de zogenaamde Monumenten Nieuwsbrief uitgenodigd. Het gaat daarbij om 
meer dan 100 eigenaren. Een stuk of 25 eigenaren gaven aan de uitnodiging gevolg.  
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De perfect georganiseerde themabijeenkomst (met dank aan de gemeente Owerf), waarbij ook 
namens drie van de vier Elsloose monumenten iemand uit ons dorp aanwezig was, werd door de 
aanwezigen zeer op prijs gesteld en er werden volop genetwerkt en suggesties uitgewisseld. 
Op zondag 11 september wordt in onze Gemeente weer een Open Monumentendag georganiseerd. 
Daar doen de dorpskerk en klokkenstoel uiteraard weer aan mee. Noteer die datum alvast. Over 
een bezichtiging of een rondleiding op andere dagen kunt u contact opnemen met bestuurslid Aad 
Oudshoorn van Stichting Het Karkehuus. (0561-850870).   
                                                                            

Stichting Het Karkehuus 

 

Creatieve mensen gezocht!!! 

Kunstig Elsloo 2.0 

Van 10 t/m 25 september 2022  

(op vrijdagmiddag, zaterdagmiddag en 

zondagmiddag)  

 

Wegens groot succes van Kunstig Elsloo in 2021 wordt er door de 

activiteiten commissie van Stichting Het Karkehuus wederom een 

expositie georganiseerd in onze monumentale kerk . 

Wij zijn opzoek naar mensen die hun creatieve 

uitspattingen tentoon te willen stellen! 

Jong talent is natuurlijk ook van harte welkom! 

 

Voor info kun je appen: 06-29150074 
(Wiesje v.d. Berg) 
De activiteitencommissie Stichting 
Het Karkehuus 
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             Spelen bij Jesse 

 

De meneer met die twee witte honden.  
 

De maand is weer omgevlogen en u heeft nu weer 
een nieuw 't Else blattien in handen.   
Eerst moet ik iets corrigeren van de vorige keer. De 
bedoeling van deze column is dat u de hondjes met 
de baasjes gaat herkennen in de buurt. Helaas is 
vergeten de foto te plaatsen met Marian en Nanny, 
de baasjes van Ivy. Samen met mij hebben ze in 
mijn tuin geposeerd. Dus hierbij alsnog.   
 

Ook heb ik de vorige keer een oproep gedaan naar 
de twee leuke dames Golden Retriever, die ik bij de 
Stobbepoule had ontmoet. En wat een mazzel voor 
mij, de bazin van deze dames nam contact op met 
ons.   
 

De twee meiden heten Frizzle en Fanny. Ze wonen 
samen met hun baasjes Marion en Bé op  Tronde nr. 
13, in Elsloo.   Eigenlijk moet ik geen meiden zeggen maar dames. Ze zijn beiden namelijk 9 jaar oud. 
Vroeger waren golden retrievers goudgeel. Het woord golden zegt dit al. Maar tegenwoordig wordt, 
vooral voor de showlijnen, meer naar wit gefokt. Mensen herkennen Bé soms: “De meneer met die 
twee witte honden.”  
 
Het zijn hartstikke leuke meiden en in hun tuin heb ik natuurlijk even goed lopen dollen. Prachtig 
weer was het. Wij spelen en de baasjes aan de koffie. Fanny heeft helaas wat last van HD. Dat is 
wanneer je heupen niet (meer) zo goed zijn. Dat is soms lastig lopen omdat lopen dan wat pijn doet. 
En ja, een rollator is er niet voor honden. Gelukkig hebben wij honden vier poten zodat het gewicht 
een beetje meer verdeeld kan worden dan bij mensen met slechte heupen.  
 

De dames en hun baasjes wonen nu zo'n 
vier-en-een-half jaar in Elsloo. En we 
hebben gehoord dat ze het er erg naar 
hun zin hebben. Er wonen daar nog 
meer dieren. Onder andere twee katers 
die zich voor hun eigen veiligheid maar 
niet laten zien. Een van die katers heet 
Jip. Dat is grappig. Wij hebben een oude 
poes van 17 jaar die  Jippe poes heet.  En 
ze hebben kippen. Hartstikke leuk. Ik 
was er bijna niet bij weg te slaan. De 
kipjes vonden mijn aandacht minder. 
Maar ja. Ik ben misschien voor een kip 
best wel eng, helemaal omdat een kipje 
een kuikentje had. Om de foto te maken 
moest ik echt bijna van het kippenhok 
worden losgetrokken.   
 

Op deze foto ziet U Marion en Bé, de 
dames Frizzle en Fanny en ik natuurlijk., 
uw verslaggever.   

 

 Nou dat was het weer voor deze maand. Tot later. 
Jesse  
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Onderweg met Sinneskyn   

 

 
  

Vrij 
 
In mijn land van vroeger, daar 
waar ik op klompjes  
voorzichtig omhoog klauterde 
over versleten treden 
waar ik rennend over de hooizolder 
oude planken liet kraken 
bovenop het geluid van gemolken koeien 
waar hoog boven mij 
onzichtbaar stof zichtbaar werd 
door pijlen zonnelicht, die 
het oude dak doorboorden 
waar ik hongerig en loom 
neerviel in het zachte bed van 
kriebelend warmgeel hooi 
waar ik koeienkoeken 
at uit de trog, de dierlijke smaak 
van voor de melk in de bussen  
kwam, proef ik nog 
langzaam droom ik mij tree voor tree 
terug naar waar eens de deel 
aan mijn voeten lag 
daar, voelde ik me vrij! 
 
© Hiltsje Jongsma  
 
 

Frij 
 
Yn myn lân fan earder, dêr 
wêr ik op klompkes 
foarsichtich omheech kladdere  
oer fersliten triemen 
wêr ik draafde oer de heasouder 
âlde planken kreakje liet 
boppenop it lûd fan krekt molken kij 
wêr heech boppe my 
ûnsichtber stof sichtber waard 
troch pylken sinneljocht, dy’t  
âlde dak trochboarren 
wêr ik hongerich en loom 
delfoel yn it sêfte bêd 
fan kribeljend waarmgiel hea 
wêr ik kowekoeken 
iet út de trôch, de dierlike smaak 
fan foar de molke yn de bussen 
kaam, priuw ik noch 
traach dream ik my stap foar stap 
werom nei wêr ienris de diel 
oan myn fuotten lei 
dêr, fielde ik my frij!  
 
 

 

 

Ik wens iedereen een fijne zomer(vakantie) toe.  

Met dichterlijke groet, Hiltsje  
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NOSTALGIE 

 Jaren 80: Korhoen en patrijs uit het landschap verdwenen 

Het vier bunder grootte bouwland van Karl Brouwer uit ons dorp dat direct tegen het natuurgebied 
De Schaopedobbe ligt, verandert de komende jaren. Hier realiseert men een buffer om de natuur te 
versterken. Er komt een voorbeeldproject “Van Akker naar Bakker” met tarwe en komen er 
houtwallen, een kruiden- en grassenverhoging om de vogelpopulatie van o.a. de patrijs terug te 
krijgen.  
Voor de oudere natuurliefhebber gaat er weinig boven een vroege voorjaarswandeling door een 
bloem- en kruidenrij weiland met in de lucht kieviten, scholeksters, grutto’s, wulpen en 
veldleeuweriken. In heidevelden aan de rand van grasland en bouwlanden die rijk aan insecten en 
onkruidzaden en kruiden waren, profiteerden fazanten, korhoenders en patrijzen. 
 
Uit een verslag van de 
vogelwacht Elsloo op 29 
maart 1972 lezen we dat er 
veel eieren zijn gevonden 
van kievit, grutto, fazant, 
eind en korhoender. Het 
aantal zal groter zijn, want 
niet alle nesten zij tijdens de 
jaarlijkse excursie en 
eierzoektelling door dertig 
personen gevonden in het 
eigen broedreservaat “De 
Schaopedobbe”. 
 
Wie had in 1960, ten tijde 
van de vooruitgang en 
ruilverkaveling gedacht dat 
de korhoen en patrijs zo 
rond de eeuwwisseling 
uitgestorven zouden zijn. Nu 
is het de sterk bedreigde weidevolgels die als er geen goede maatregelen worden genomen over 
een aantal jaren ook uit het Elsloo’se land zijn verdwenen. De achteruitgang van alle flora en 
faunasoorten zijn veroorzaakt door ingrepen van de mensen. Van een natuurlijk evenwicht is al lang 
geen sprake meer en natuurbeheer en biodiversiteit laat te wensen over.   

 
In de jaren tachtig is de korhoen voorgoed uit onze contreien verdwenen. Op de Schaopedobbe en 
de Monden waren ze een geziene gast. Uitgebreide heidevelden, blauwgraslanden en bouw met 
pas ingezaaide winterrogge waren de leefgebieden waar de korhoen zich thuis voelde. Andere 
leefgebieden voor de korhoen waren De Dellebuursterheide en het Fochteloerveen. Vergaande 
ontginningen, schaalvergroting in de landbouw en vergrassing van de heide betekende het verloren 
gaan van een geschikte leefomgeving voor deze prachtige vogelsoort. 
 
Met op de zandgronden kleinschalige gemengde bedrijven was er voor de korhoen nog genoeg 
eten. Op de bouwlanden bleef tijdens de oogst veel zaad achter en op de dorsplaatsen bleef vaak 
ook het een en ander aan onkruidzaden achter. 
  
Ook de patrijs is uitgestorven. De ouderen onder ons hebben de patrijzen nog wel gekend. Patrijzen 
voelden zich thuis in het cultuurlandschap op de zandgronden met bouwland, heidevelden en 
grasland tebn oosten van Elsloo bij de Schaopedobbe. De vogels aten allerhande insecten, slakken, 
zaden en kruiden. Door Het aanmaken van de heidevelden en andere ingrepen zoals de 
ruilverkaveling verdween ook deze kleine vogelsoort. 

Hendrik Betten 
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Een kijkje in de natuur… #6 
 
Welke vogel wordt ook wel ‘De vliegende deur’ genoemd door zijn spanwijdte die kan oplopen tot 
wel 250cm? Juist! Wij hebben het deze keer over de zeearend! Een zeer grote roofvogel van 
waterrijke gebieden die onder andere leeft van verschillende vissoorten, (water)vogels maar die 
ook wel een konijntje op z’n tijd lust. Het is niet zo dat de zeearend kan zwemmen. Hij pakt zijn 
prooi door vlak over het water te scheren met een topsnelheid van 60km/u en pakt dan 
nietsvermoedende vis die net onder de wateroppervlak zwemt.  
 
De zeearend, met een gewicht van bijna 5 kilo, is niet langer meer een zeldzaamheid in Nederland. 
Sterker nog, in 2018 werden er 14 paren geregistreerd. Vandaag de dag  zal dit aantal zonder twijfel 
hoger liggen door nieuw ontdekte nesten waaronder die in het gebeid van het Fochteloerveen 
gebied. Hoe we dit weten? Zeearenden maken namelijk gebruik van het nest dat zij het jaar 
daarvoor gebouwd hebben. Soms moeten er wat reparatiewerkzaamheden plaatsvinden maar dat 
is voor deze vogel geen probleem. Grote takken worden er in de paartijd versleept net zolang vrouw 
zeearend tevreden is. Zo’n nest is 2 bij 2-meter en kan tegen de 900kilo aan wegen. Na de 
werkzaamheden mag er pas gepaard worden en dat mag dan iedereen horen (het gaat namelijk 
gepaard met nogal wat kabaal). 
 
Het eerste broedsucces in Nederland was in 2017. Want eieren leggen betekent nog niet dat er 
jongen komen en als er al jongen zijn betekent het niet direct dat deze het overleven. Dat succes 
werd gevierd in Friesland in natuurgebied ‘de Alde Feanen’.  
De broedduur bedraagt gemiddeld zo’n 38 dagen. De jongen zijn vliegvlug tussen de 70 – 90 dagen. 
Dat is een periode van bijna 3 maanden! 
 
Zelf heb ik de zeearend verschillende keren mogen zien:  en Oosterschar bij vogelkijkhut ‘De Skiere 
Goes’ en verschillende keren in de Oostvaardersplassen. Maar ook tijdens onze meivakantie op 
Rømø in Denemarken  zagen we van ver twee grote vogels langs de kustlijn op thermiek vliegen. We 
hebben de beide vogels met de auto een poosje gevolgd tot dat ze richting het bos vlogen. 
Nieuwsgierig als ik ben, heb ik toen een wandeling naar dat bos gemaakt. Wat ik toen nog niet wist 
is dat ik oog in oog zou staan met meneer en mevrouw zeearend. Een gave ervaring. 

 
 
Wil je nu nog genieten van de zeearenden, dan heb je twee opties:  

A) Ga richting Koudum. Aan de doorgaande weg, net voor het aquaduct Galamadammen, is 
een parkeerplaats. Vanaf deze parkeerplaats kun je met een goede verrekijker het nest zien 
van de zeearend. Op dit nest zitten drie jongen die, gezien de tijd die zij al op het nest 
hebben doorgebracht, de komende weken zullen uitvliegen. Het is onder vogelaars ‘een 
bekend stekkie’. 

B) Ga naar de website van It Fryske Gea: https://itfryskegea.nl/volg-de-friese-
natuur/zeearend/.. Hier kun je de jonge zeearenden en hun ouders veelvuldig in beeld zien. 

C)  
Tot de volgende, “een kijkje in de natuur”! 

 
Tekst en foto’s: Luca Spin    
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               Hassenspinsels van Kees Koopstra 
  

De ente-eierzukers. 
 
Bonne en Harm goan al meer as 20 jaor iene zundag in ’t jaor ente-eierzuken naor de Hoorn, wat 
tegenworig, now et Fryske Gea daor de skepter zwaoid en Delleboersterheide nuumd wodt. 
 
In vroeger jaoren fietsten zi’j nar et heideterrein en verburgen zi’j heur twiewieler in de Brandsma’s 
bossies. De ni’je netuurbeheerders hebben een parkeerplak an de Oosterwoldseweg anlegd. Et 
stiekem in et veld kommen is dan ok slim muuilik wodden. 
 
Elke jaor weer wodden de oolde verhaelen ophaeld. Van doe zi’j twintig ente-eier de man hadden. 
Te vule om mit te nemen en zi’j die verstopt hadden bi’j de oolde Kuunder. Dat was de keer, dat de 
stille pelisie heur aachternao kwam en ze deur de baarmsloot ontkommen weren. Bi’j dat oolde stok 
Kuunder vligt now een ente omhogens. Zi’j bin dan al dichtebi’j et riet. Et sopt en dot. 
 
Bonne de ooldste van de beidend: ‘Hier moe’n wel eier liggen.“ 
   ‘Wis en woarachtig,’ zegt Harm, ‘daor ligt een grieze poede, die opblaozen is.’  
    ‘Dat is grif van iene die van zien ofval of wol.’ 
    ‘Mar dan sleep je die hier toch niet henne, temeensen ik zol dat niet doen’ 
   ‘Daenk je dat d’r wat mit an de haand is?’ 
‘Hool mi’j es vaaste, ik hebbe lange leerzen an.’ 
Harm dot een stap naor veuren. Et waeter komt him drie kwat de leerzen en as hi’j wat veerder rikt, 
kan hi’j et waeter krek onder de raand holen. 
   ‘Vaasteholen ik hebbe him, d’r kan wel lood in zitten.’ 
Mit heur beidend tillen zi’j de poede mit verrassing op et dreuge. 
   ‘Harm, hej’een buusmes bi’j jow? 
   ‘Wis jong’en Harm smidt et plestiek touwgien stokkend. 
   ‘Gien 1147 locht, Bonne.’ 
    Krastes et stinkt.’ 
  ‘Éen heufd.’ 
 ‘Éen vrouw, zi’j het temeensen lang haor.’ 
 
 Harm dot de poede wat naor onderen en zicht dat ze een gruun/grieze sjaal om de nekke 
het.      ‘Harm jong zoj´ dat mar niet an de pelisie overlaoten?’ 
   ‘Ik kriege de rillings over de rogge, a’k et woord pelisie heur.’ 
 
Zi’j schrikken op van de beide jongeluden, die d’r an kommen dattelen. Intussen is hi’j een dattiger 
mit een gruun/witte sjaal wat los om de nekke en mit een roggezakke. Zi’j midden twintiger, hiel 
ni’jmoodsk mit weinig roggedekking d’r bi’j staon kommen. 
Bonne en Harm wiezen naor de poede mit et liek. 
Bonne verbrekt de stilte: 
   ‘Hatstikke dood en niet fris meer.’ 
De dattigers vraogen, of de pelisie beld is. 
De beide veldmannen tegelieke:: 
   ‘Kowwe niet, oons mobielegien ligt in de auto.’ 
  ‘Doen wi’j,’ zegt zi’j vlot. En dri’jd 112, wielst hi’j naor de poede zicht. 
 
Ik hebbe oflopen jaor niet heurd, dat d’r iene zuuk is in Berkoop..’Van de ere kaant van de lijn is et 
ienige bescheid: 
“Niet ankommen ‘ 
Harm en Bonne schieten zeuven kleuren stront, vanwegen  heur ente-eier. Zuken. 

Kees Koopstra 
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  Elser Agenda 2022 

 

Mocht u een activiteit hebben georganiseerd, meld 

het ons!!! Wij vermelden de datum, tijd, plaats en 

activiteit in deze agenda en op de website van Elsloo. 

Mail:    elseragenda@gmail.com 
Adres: Thea Groote, Horstlaan 20, 8424 PT Elsloo. 
 
Juli: 
 
o Za  9e: Straten (c.q. Buurten) Volleybaltoernooi. 

     V.a. 13:00 - ± 16:00 uur op het sportveld. 
     Elsenhagen. 
      (voor nadere info zie web agenda, EB van juni, of de   
       thuis bezorgde flyer). 
 

o Di 26e: ETNCC: gaan naar een stad. 
      Vanaf parkeerplaats achter ’t Anker. 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Augustus 
 

o  Di 30e: ETNCC: gaan varen.  
              Vanaf parkeerplaats achter ’t Anker. 

       Info: Ineke Oudshoorn:  0561-850870 
       

 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

Wekelijkse vaste activiteiten: zie agenda op website. 
 
 

Colofon 
 
60ste jaargang, nr 666 
 
 
Redactie:  
Thijs van Buuren, Thea Groote, 
Janneke Haveman, , Gerda Slager, 
Dick Wilbrink. 
Adres: Hoofdweg 17a 8424PJ Elsloo 
Email: elseblattien@gmail.com 
 
Penningmeester: 
René Slager 
Tel: 0561-421523 
IBAN: NL49 RABO 0340551720 
 
’t Else Blattien komt iedere 1ste 
maandag van de maand uit, met 
uitzondering van augustus. 
 
Aanleveren kopij en advertenties: 
Stuur vóór de 24ste van de maand 
uw kopij naar: 
elseblattien@gmail.com in een 
Word bestand.  
 
Vragen over abonnementen, 
advertenties etc. kunt u mailen naar 
bovengenoemde e-mail adres.  
 
 
 
 
 
 

 
Even aandacht voor…… 
Niets uit deze uitgave mag zonder schriftelijke 
toestemming van de redactie/uitgever worden 
verveelvoudigd en/of openbaar gemaakt door 
middel van druk, scan, fotokopie, elektronica of 
op welke wijze dan 
ook.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
De door de lezer en/of abonnee aan de 
redactie/uitgever verstrekte (persoons-)gegevens 
worden opgenomen in een gegevensbestand en 
aangewend voor de uitvoering van de 
abonnementsovereenkomst, alsmede voor het 
inlichten van de abonnee en/of lezer over 
relevante diensten van de redactie/uitgever. 
Rechten op foto’s en ander beeldmateriaal rusten 
bij de schrijver(s) van het bijbehorende artikel, 
tenzij anders vermeld. De rechten van alle andere 
foto’s rusten bij de redactie. 
Een en ander zal in overeenstemming gebeuren 
met de bepalingen uit de Algemene Verordening 
Gegevensbescherming(AVG). 
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